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香港建筑师学会境外优异奖

HKIA Merit Award Outside Hong Kong 

建筑设计   Original Vision Ltd

位置   Cape Sol-M, 28/12 Moo 6, Kamala, Kathu, Phuket, Thailand

地盘面积   2 644m2

合约总值   280万美元 

业主   Glen Plumbridge

落成日期   2008 年 12 月

Amanzi 别墅
Villa Amanzi
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我们精心建造的这间独立大屋坐落于陡峭峡谷北面边陲的巨石之

上，在坐拥安达曼海以南的蔚蓝色海景之余，更可尽享日落美景。这是

一个要求极高且极为壮观的项目，我们既紧张又兴奋。

这间独立大屋的最大特色是其建造于石山之间壮阔的景观环境之

中，在大屋的每个角落也可领略个中美感。首先，由公共空间踏入私人

空间，石山和美景也互相辉映；另一方面，从清幽的岩石平台沿着石级

走下60m，即可置身热带森林，令独立大屋与大自然融为一体。触目所

及的石山和美景带来平和心境，并与独立大屋的空间感形成对比，在充

满动感之余更别具生气。

独立大屋由石山一直延伸出去。寝室位于石山与形成直角的侧翼

部分，侧翼部分居高临下，垂直建于山坡之上。两个园区的融会贯通形

成开放式客厅及饭厅，既私密又开放。

按摩间外面的泳池为整个设计画上完美的句号，不但可以品味优

美的景色，更能让宁静的环境与建筑的活力得到完美结合。

Nestled in a cascading, west facing ravine with a dramatic slab of rock defining 

the northern edge and a stunning outlook over the azure blue of the Andaman Sea 

to the south, our commission; to do this demanding but ultimately spectacular site 

justice, was both daunting and exciting.

The defining elements are the rock and the view.  They dominate at every juncture.  

They resonate on first approach, through the migration from public to private 

space, in the living and in the family areas, in the gardens, in the bedrooms; and 

they continue to command respect down the tropical jungle steps that arrive at 

a secluded rock platform, flanked by the same seam that welcomed you 60m 

above.  Constant reference to these elements instills a feeling of solidity that 

contrasts with the openness of the house, reinforcing the dynamism and vibrancy 

that pays homage to the magic of the location.

The home grows out from the rock; the bedroom element rests between it and 

the wing that strikes the perpendicular, rising vertically from the slope.  This 

composition defines the open living and dining space that is simply a transition 

between two garden areas.  It is intimate but open and the uninterrupted clear 

span creates a bridge under which the conventions defining indoor space 

disappear.


